
Onderstaand de vragen van de frac�e van Lee�aar Huizen iz. Voorgangsnota MRA 2022. In groen de 
bijbehorende antwoorden.  
Eea conform hetgeen besproken is in de vergadering van de commissie fysiek domein van 10 mei jl.  
 

- Op pagina 2 wordt aangegeven dat er 6,4 miljard en nog eens 12 miljoen binnen zijn 
gekomen door lobbywerk. Welke bedrag is er door de regio dan wel door Huizen hiervan 
binnengehaald?  
Voor de regiogemeenten is meer dan 40 miljoen euro binnengehaald in de vorige 
bestuursperiode voor de ontwikkeling van de sta�onsgebieden, doorfietspaden, HOV-lijn en 
OV knooppunten. Belangenbehar�ging op financiering vanuit de provincie verloopt meestal 
rechtstreeks vanuit de regionale samenwerking. Financiering vanuit het Rijk meestal via de 
MRA. Investeringen vanuit het Rijk zijn over het algemeen beschikbaar voor de grote 
gebiedsontwikkelingen dus landen bij de gemeenten waar deze gebiedsontwikkelingen 
plaatsvinden.  In het magazine ‘Samen Bereikt’ op pagina 8 staat een overzicht van 
financiering die de Regio en regiogemeenten in de afgelopen bestuursperiode hebben 
ontvangen van hogere overheden en de MRA. Naast de hier genoemde bijdragen en 
subsidies voor de hele regio zijn aan specifieke gemeenten voor gebiedsontwikkelingen 
middelen toegekend voor vervoersknooppunten (waar ook inwoners van omliggende 
gemeenten van profiteren): 

o Investeringen stationsgebied Naarden-Bussum € 2.800.000 
o Buitenpoort station Bussum Zuid € 75.000 
o Investeringen stationsgebied Hilversum € 25.000.000 
o Busknooppunt HOV Huizen €400.000 

 
- Op pagina 3 wordt gesproken over het Mul�modaal Toekomstbeeld als basis voor 

toekoms�ge investeringen. Welke investeringen betre� het hier voor de regio dan wel voor 
Huizen? Wanneer in 2023 is het een implementa�eplan voor beleids- en investeringskeuzes 
klaar? Vooralsnog zie ik in het onderzoek van Appel Cofeng alleen extra impulsen voor 
fietsen. Op dit moment is nog geen sprake van concreet aan Huizen gekoppelde 
investeringen. 
 

- Op pagina 13 wordt gesproken over Novex-gebieden en Novex MRA. Alleen welk verband 
hee� dit met economie? Eind 2021 hebben alle par�cipanten in de MRA en het Rijk het 
Verstedelijkingsconcept onderschreven als grondslag voor de Verstedelijkingsstrategie voor 
dit gebied. De Verstedelijkingsstrategie gaat over de integrale ruimtelijke ontwikkeling van 
het gebied. Economie is naast wonen, mobiliteit en landschap een belangrijk aspect hierin. 
De MRA is door het Rijk aangemerkt als NOVEX gebied en de Verstedelijkingsstrategie gaat 
nu op in de NOVEX aanpak.  
Geconstateerd is dat de economische opgave beter verankerd moet worden in de 
Verstedelijkingsstrategie. De alinea op pagina 13 beschrij� dat er gewerkt wordt aan die 
betere verankering in de Verstedelijkingsstrategie/NOVEX.  Op deze wijze wordt in het 
verstedelijkingsconcept toegewerkt aan het meer spreiden van werkgelegenheid over de 
deelgebieden van de MRA. Zo ook de Gooi en Vechtstreek (inclusief Huizen). En de verdere 
uitwerking en onderling gunnen en steun en inzet van de werkprofielen van een regio. In 
Gooi en Vechtstreek is dat met name Media en innova�e en vrije�jdseconomie. In dit kader 
wordt er in MRA verband aan een Bedrijventerreinenstrategie en economische 
ontwikkelingsprofielen gewerkt, waarmee economie een stevigere verankering in de NOVEX 
krijgt. 
 

- Op pagina 13 uitvoeringslijn 1.2 de eerste bullit gee� aan “regie voeren”. Wat wordt hier 
bedoelt met “regie voeren”? Dit betekent dat de gemeenten en provincies meer regie willen 
voeren en op de ontwikkeling van bedrijventerreinen en de verduurzaming hiervan. Om regie 

https://www.regiogv.nl/gemeenteraden/magazines/


te kunnen voeren wordt een economische strategie ontwikkeld zodat par�jen ook onderling 
kunnen afstemmen vanuit de eigen wetelijke taak hierin. Deze ligt vooral in de taken op de 
ruimtelijke ordening (omgevingsvisie, omgevingsverordening). Door onderling inzicht te 
hebben in elkaars economisch profiel kunnen gemeenten elkaar bijvoorbeeld helpen door 
bedrijven door te verwijzen en kunnen de provincies sturen vanuit hun overkoepelende rol. 
Daarnaast vindt jaarlijks de Monitor Plabeka plaats, op basis waarvan de feitelijke 
ontwikkelingen t.a.v. ruimte voor werkloca�es gevolgd wordt.  

- Op pagina 15 resultaten 2022 wordt gesproken over “subsidierichtlijnen budget 2022 
opgesteld” . Over welke subsidies gaat het hier en waarvoor zijn hier richtlijnen vastgesteld? 
Binnen het jaarbudget van het Pla�orm Economie (onderdeel van de MRA Begro�ng)  is in 
2022 €400.000 geoormerkt voor het thema Onderwijs-Arbeidsmarkt. De werkgroep 
Onderwijs-Arbeidsmarkt hanteert interne richtlijnen om financieringsaanvragen te kunnen 
beoordelen, en daarmee gefundeerd het Bestuurlijk Pla�orm Economie te kunnen adviseren 
inzake de bestemming van het budget, en tevens om een set afspraken te hebben in de 
verhouding met de gefinancierde organisa�e of ac�viteit. 

- In hoeverre is het GAD gehouden aan de afspraken over circulaire economie in de MRA zoals 
bijvoorbeeld over tex�el, plas�cs? Er zijn geen bindende afspraken over deelname aan deze 
projecten. Par�cipanten kunnen aansluiten als zij dat willen. Onze regio is conform de 
grondstoffenvisie terughoudend in het investeren in recycling projecten.  
In Gooi en Vechtstreek zijn de gemeenten terughoudend als het gaat om investeren in nieuwe 
bedrijvigheid rondom het inzamelen en verwerken van laagwaardige restproducten en 
materialen, zonder dat daarbij duidelijkheid is rondom de milieuprestaties en wie 
verantwoordelijkheid draagt ten aanzien van de verwijdering en daarmee samenhangend de 
kosten. Daarbij vinden we het belangrijk dat de producent/ het bedrijfsleven zelf 
verantwoordelijkheid en het voortouw neemt (of krijgt). Als aan deze voorwaarden is voldaan 
zoeken wij naar slimme verbindingen en koppelkansen. (Grondstoffenvisie pag 11) 
Wel investeren regiogemeenten in circulair inkopen en ontwikkelen. 

 
- Op pagina 18 wordt gesproken over datacenters en energieverbruik. Is het zo dat de energie 

die gebruikt wordt door datacenters wel wordt meegenomen als benodigde energie in de 
RES, maar dat datacenters daartegenover geen opbrengst hoeven te produceren? En hoe zit 
dat met het waterverbruik van datacenters?  
De inzet binnen de MRA betre� primair kennisuitwisseling op dit dossier. In dat kader is door 
Stra�x in een opdracht van de MRA een rapport opgesteld dat beoogt de impact van 
datacenters (bijvoorbeeld in termen van energie-, ruimte- en waterverbruik) te objec�veren 
en beleidsmakers te helpen de discussie rondom datacenters op waarde te kunnen schaten 
en in perspec�ef te kunnen plaatsen. Aanleiding voor het opstellen van dit rapport was de 
veelheid van elkaar soms tegensprekende nieuwe studies, analyses en claims die in 
verschillende media verschijnen over de effecten van de digitale economie in zijn 
algemeenheid en datacenters in het bijzonder 
In regio Gooi en Vechtstreek speelt overigens op dit moment geen ves�ging van datacenters.  

- Er wordt gesproken over de lancering van een regionale monitor datacenters. Is deze al 
gelanceerd?  
De regionale monitor datacenters is nog niet gelanceerd.  

- Op pagina 27 wordt gesproken over het Programma Kunst, Cultuur en Erfgoed 2019-2024. 
Waarom is dit nooit met ons gedeeld? En hoe staat de MRA in Erfgoed? Met het programma 
wordt bedoeld de uitwerking van de MRA agenda in een uitvoeringsplan. Het is geen visie of 
kaderstellend document. De MRA rapporteert over de voortgang van programma’s via de 
termijnagenda, voortgangsnota en via de raadsbrieven die de raden en staten ontvangen. 
Meer informa�e over het programma Kunst, Cultuur en Erfgoed vindt u hier. Het programma 
wordt vooral getrokken door de provincie. 

https://www.metropoolregioamsterdam.nl/platform/portefeuillehouders-overleg-kunst-cultuur-en-erfgoed/#:%7E:text=Het%20MRA%2Dprogramma%20Kunst%2C%20Cultuur,en%20belangen%20vormen%20de%20uitgangspunten.


De afgelopen jaren was de inzet vooral gericht op het ondersteunen van de sector in 
corona�jd. De regiogemeenten hebben in 2021 besloten om de regionale samenwerking op 
cultuur, recrea�e en erfgoed stop te zeten in het kader van de bezuingingstaakstelling. Dit 
met uitzondering van de financiering van de erfgoedconservator.  
De inzet van de MRA op dit onderwerp wordt daarom vanaf 2022 niet meer ac�ef ambtelijk 
gevolgd. Gemeenten kunnen zelf besluiten ambtelijk in beleidsoverleggen van de MRA 
par�ciperen op dit onderwerp. 
Op pagina 28 resultaten 2022 wordt gesproken over een menukaart bibliotheken. Wat moet 
ik mij daarbij voorstellen? De Groene Menukaart voor Bibliotheken is een samenwerking van 
Provincie Noord-Holland, Probiblio, de Metropoolregio Amsterdam, de gemeente Haarlem 
en De Groene Grachten. Doel is de openbare bibliotheken te ondersteunen bij hun 
verduurzamingsopgave. De bibliotheek Haarlem is koploper hierop en gemeente Haarlem is 
bestuurlijk trekker op dit dossier.  

- Op pagina 29 gaat het over verblijfaccomoda�es. Het experteam hee� 4 adviezen 
uitgegeven. Welke? Om grip te houden op de groei van het toerisme in en om Amsterdam is 
in 2019 een ontwikkelkader verblijfsaccommoda�es ontwikkeld wat door de par�ciperende 
gemeenten is onderschreven. Op basis van dit kader worden nieuwe ini�a�even voor 
ves�ging van verblijfsaccommoda�es hieraan getoetst. Gezien de belangen van 
projectontwikkelaars en gemeenten in deze fase van planontwikkeling zijn deze toetsingen 
niet automa�sch openbaar buiten het betreffende gemeentebestuur.  

- Op pagina 29 staat dat er nieuwe samenwerkingsafspraken voor het organiseren van 
evenementen zijn opgesteld zodat deze beter over de regio verspreid worden. Hee� Huizen 
dan wel de regio hierin gepar�cipeerd, ervan gebruik gemaakt? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom 
niet? Is hierover bijvoorbeeld contact geweest met stakeholder zoals bijvoorbeeld het Huizer 
Museum? Het gaat hier om het feit dat organisatoren van grote evenementen vaak voor 
Amsterdam kiezen. Vanuit de MRA wordt gestreefd om tot een betere spreiding te komen 
door ini�a�even door te verwijzen naar andere gemeenten die zo’n evenement graag willen 
ontvangen. Het gaat hierbij dus om doorverwijzing tussen gemeenten, niet om de wijze 
waarop een evenement georganiseerd zou moeten worden. 

- Op pagina 31 “Dit wordt een implementa�eplan voor beleids- en investeringskeuzes”. De 
MRA was toch een lobbyclub? Hoezo dan een implementa�eplan voor beleidskeuzes?  
De MRA is een bestuurlijk netwerk voor afstemming, samenwerking en belangenbehar�ging. 
Het Rijk kiest ervoor om op de schaal van de MRA af te stemmen met de gemeenten en 
provincies over ruimtelijke keuzes en investeringen waarbij het Rijk betrokken is. De MRA is 
aangemerkt als NOVEX gebied waarbij de Verstedelijkingsstrategie opgaat in het NOVEX 
traject. De basis hiervoor, het verstedelijkingsconcept is eind 2021 door Rijk, gemeenten en 
provincies vastgesteld. Volgende stap is om met elkaar te investeringen en fasering van deze 
investeringen te bepalen.  

- Pagina 33. Voor de Green Deal Fiets is EU-subsidie aangevraagd. Is die in februari 2023 ook 
toegekend? Helaas is inmiddels duidelijk dat deze subsidieaanvraag niet is gehonoreerd.  

 

https://openresearch.amsterdam/image/2020/8/31/mra_ontwikkelkader_verblijfsaccommodaties.pdf

